
Mødeemne: Studienævnsmøde, Dansk, Tysk og Spansk, april
Mødedato: 01-05-2024 11:00
Placering: OD HUM CML Meetingroom  (Ø20-405a-1)
Link til Outlook-element: klik her

Invitationsmeddelelse
Deltagere

Studienævn for Dansk, Tysk og Spansk mailbox (Mødearrangør)

Anne Kirstine Mikkelsen (Afvist i Outlook) 

Anne-Mette Mandel Refskou (Accepteret i Outlook) OK

Elisabeth Muth Andersen (Afvist i Outlook) OK, fremmødt

Katrine Marie Brendstrup Nielsen (Accepteret i Outlook) OK

Klaus Geyer (Accepteret i Outlook) OK

Rebekka Kollmorgen Pollov (Accepteret i Outlook) OK

Simon Hildebrand Hedegaard (Accepteret i Outlook)

Thomas Wegener Friis Afbud
Thomas Wiben Jensen (Accepteret i Outlook) OK

Emma McCulloch (Accepteret i Outlook) OK

Øvrige deltagere:
Karen Fog Rasmussen
Signe Østergaard Christensen
Heidi Bruusgaard Madsen

Noter

Mødeleder: Thomas Wiben Jensen

Referent: Simon Hildebrand Hedegaard

Studienævnet for Dansk, Tysk og Spansk

Punkter: Sagsfremstilling Referat

Godkendelse af 
dagsorden

1. Dagsordenen blev godkendt.

Godkendelse af 
referat fra mødet 
d. 3. april

2. Studienævnet godkendte referatet.

Meddelelser3. Studienævnsforpersona)
Studieleder, Danskb)
Studieleder, Tyskc)
Studerended)
Studiesekretariatete)
Studienævnssekretariatetf)
Andreg)

a) -

b) Danskstudiet deltager i det nye employabilitetstiltag Klar til job, som er et nyt 
forløb på kandidatuddannelsen. Forhåbningen er at det bliver et permanent tiltag. 
Forløbet skal styrke udbyttet af de projektorienterede forløb og lette overgangen fra 
studie til job.
Den årlige Uddannelsesberetning reduceres for 2024 til et statusmøde mellem 
prodekan, viceinstitutleder og studieleder. Uddannelsesberetningen udskydes til 
foråret 2025 pba. af den igangværende revidering af kvalitetssystemet.

c) Tyskstudiet deltager i det nye employabilitetstiltag Klar til job, som er et nyt forløb 
på kandidatuddannelsen. Forhåbningen er at det bliver et permanent tiltag. Forløbet 
skal styrke udbyttet af de projektorienterede forløb og lette overgangen fra studie til 
job.
Den årlige Uddannelsesberetning reduceres for 2024 til et statusmøde mellem 
prodekan, viceinstitutleder og studieleder. Uddannelsesberetningen udskydes til 
foråret 2025 pba. af den igangværende revidering af kvalitetssystemet.
KG deltog i rektors studieledermøde d. 24. april, hvor temaerne var 
kandidatreformen, kvalitetssikringsprojektet og studenterevalueringer.
Som inspiration fra mødet nævnte KG at man på NAT fokuserer på ændringsforslag 
i kursusevalueringerne - hvad skal ændres inden næste udbud og hvad skal 
fastholdes?

d) Rebekka har deltaget i det første møde i Rektors dialogforum: Der er planer om at 
oprette en pulje til støtte til studenterinitierede faglige og sociale arrangementer. 
Ansøgningerne samles i en arrangementsbank. På mødet diskuterede man også 
behovet for en studenterombudsmand. Der var i studienævnet enighed om, at det 
kan være svært at implementere en sådan ordning og at man i stedet kunne 
fokusere på at styrke indsatsen blandt de faglige vejledere og synliggøre 
vejledningsmulighederne - bl.a. på web.

1. maj 2024 - referat

22. april 2024 09:55
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e)

f) Opfølgning på eksamensstatistik fra sidst:
Der er nu data på sidefagsversionen af "Litteratur i Spil", se fil.
Tysk sommerskole er bedømt med B/IB, derfor intet gennemsnit.

g)

Sager til 

behandling: 

Eksamen

4. Eksamensplan, Tyska)
Eksamensplan, Danskb)
Udkast til regler for anvendelse af 
generativ AI ved eksamener og prøver 
til høring

c)

a-b) Studienævnet godkendte eksamensplanerne
SHH følger op med Dansksekretariatet (Emil) vedr. fag der er under udfasning.

c) Studienævnet drøftede det fremsendte udkast og fandt, at udkastet for 
nuværende afdækker de kendte problemstillinger, men anser det for nødvendigt, at 
regelsættet revideres løbende i takt med udviklingen og erfaringerne. 
Studienævnet efterspurgte også det kvantitative aspekt - er der en øvre grænse for, 
hvor stor en del af en opgave, der må være forfattet med AI-assistance?
Studienævnet efterlyste hands-on indsigt i, hvordan AI er blevet brugt af studerende. 
Der skal fokuseres på kommunikationen omkring AI - skift af mindset, fra at AI var 
forbudt til at det nu er et redskab. 

Underviserne fra Dansk og Litteraturvidenskab deltager i en workshop med SDUUP 
(ved Christian Hatting Voss) om AIs muligheder i forbindelse med undervisning og 
eksamen.

Sager til 

behandling: 

Undervisning

5. Undervisningsskema, Tyska)
Undervisningsskema, Danskb)

a) Studienævnet godkendte skemaerne.
Skemalæggerne oplever at skemalægningen bliver stadigt mere kompleks:

Valgfagsblokkene låser flere og flere undervisningstidspunkter•
Underviserne har undervisning på flere studier og der deles fag mellem flere 
undervisere i et hidtil uset omfang

•

Studienævnet udtrykte ros til skemalæggerne og bemærkede, at det er de 
studerende der betaler prisen med ringere skemaer pga. den øgede kompleksitet.

Sager til 

behandling: 

Studieordninger

6. Orientering om ændringer i 
fagbeskrivelser:

a)

Projektorienteret forløb, BA, Tysk
Indføring i sprog- og kulturvidenskab, 
BA sidefag, Tysk

a) Det har i den afsluttende fase med studieordningerne for Tyskstudiet vist sig 
nødvendigt, at ændre bedømmelsesformen på hhv. det projektorienterede forløb på 
BA centralfaget og kurset Indføring i sprog- og kulturvidenskab 1, på BA-sidefaget. 
Studienævnet tog ændringerne til efterretning.

Sager til 

behandling: 

Kvalitetspolitik

7. Status på studiestarta)
Censorformandskabets årsberetning 
2023, Tysk

b)

Censorformandskabets årsberetning 
2023, Dansk

c)

a) Dansk: Rebekka Kollmorgen Pollov er ansat som koordinerende tutor og 
studiegruppefacilitator. Der er stillingsopslag for de sociale tutorer.
Tysk: Katrine Marie Brendstrup Nielsen er ansvarlig for studiestarten, der arbejdes 
på at finde en social tutor Der er ikke slået en stilling op som studiegruppefacilitator.

b) Studienævnet skal behandle årsberetningen.
Censorkorpset vil gerne inddrages tidligere i studieordningsændringer, ellers intet at 
bemærke.

c) Studienævnet skal behandle årsberetningen.
Der er i årsberetningen fokus på det faglige niveau, særligt de studerendes 
sproglige niveau. Det bemærkes også at, det akademiske håndværk halter flere 
steder. 
Årsberetningen indeholder også en karakterstatistik, der viser de gennemsnitlige 
karakterer på hhv. BA- og KA-studierne på landets universiteter.
SDU lægger stadig relativt lavt, men det er ikke nødvendigvis kritisk at vi lægger 
lavere end de andre universiteter, idet det kan være et udtryk for at vi er mere 
realistiske og upartiske i eksamenssituationen.

I lyset af årsberetningen diskuterede studienævnet, hvornår et emne kan sige, at 
have danskfaglig relevans. Spørgsmålet er om en tekst/et felt skal være 
dansksproget eller "blot" appliceres i en dansk kontekst for at have danskfaglig 
relevans. Hvordan kan man argumentere for at der er tale om en danskfaglig 
kontekst/kultur, når meget af materialet er engelsksproget og fra sociale medier, der 
primært er udenlandske?
Disse spørgsmål er relevante for både fagkollegiet og censorformandskabet.

Andre sager til 

behandling 

8. Ansøgning om midler til ekskursion, 
Tysk - 18K

a)

Ansøgning om midler til dimission, 
Dansk - 22K

b)

Ansøgning om midler til studiestart, 
Tysk

c)

a) I forbindelse med kurset Tysk kulturhistorie til 1900 søges om 1.350 kr. til billetter 
til 15 studerende, til Beethovens 9. symfoni i november 2024. Studienævnet 
besluttede at imødekomme ansøgningen.

b) Ansøgning om støtte til dimission for Danskstudiet. Ansøgningen er tidligere 
imødekommet med et større beløb og medtages her til orientering. Nu søges der om 
3.000 mod tidligere 3.500 kr.

c) Der søges om 3.000 kr. til studiestart (aktiviteter og forplejning) på Tyskstudiet, 
aktiviteter og forplejning. Studienævnet imødekom ansøgningen.

Merit- og 
dispensationsans
øgninger

9. Ansøgningerne findes i SAGA Studienævnet behandlede 7 ansøgninger, 5 fra Danskstuderende og 2 fra 
Tyskstuderende.

Se det fortrolige referat.

Eventuelt10. KG orienterede om et arrangement i forbindelse med sommerens EM-slutrunde i 
fodbold. Der inviteres til Tyskland -Ungarn på storskærm i O100 onsdag d. 19. juni. 
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https://odin.sdu.dk/sitecore/index.php?a=fagbesk&id=148326&lang=da
https://odin.sdu.dk/sitecore/index.php?a=fagbesk&id=141223&lang=da
https://odin.sdu.dk/sitecore/index.php?a=fagbesk&id=141223&lang=da


Eventuelt10.
fodbold. Der inviteres til Tyskland -Ungarn på storskærm i O100 onsdag d. 19. juni. 
Der vil være currywurst og øl.

Mødet sluttede kl. 13.

Med venlig hilsen

Thomas Wiben Jensen

Studienævnsforperson

Det Humanistiske Fakultet
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